
 

Adres: Krakowskie Przedmieście 26/28, 00-927 Warszawa 

Telefon: +48 22 55 20 105 

e‑mail: radauczelni@uw.edu.pl  

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA RADY UCZELNI 

15 CZERWCA 2023 r. 

kontynuowanego w dniu 29 czerwca 2023 r. 

 

 

 

Uczestnicy: 

Rada Uczelni: 

Prof. Mirosław Ząbek (Przewodniczący) 

Prof. Janusz M. Bujnicki 

Prof. Pearl Dykstra 

Prof. Poul Holm 

Prof. Marek Karliner 

Katarzyna Zajdel-Kurowska 

Aleksander Hebda  

 

Nieobecni  

 

Uniwersytet Warszawski: 

Prof. Jacek Jezierski – obserwator z ramienia Związku Zawodowego „Solidarność”  
Robert Grey (Kanclerz) 
Tomasz Kamiński (Koordynator Rady Uczelni) 
Michał Skoczyński (tłumacz) 
Marcin Możdżonek (tłumacz) 

 
Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie, powitał wszystkich Uczestników oraz 

poinformował, iż w posiedzeniu uczestniczy także Prof. Jacek Jezierski – obserwator z ramienia Związku 

Zawodowego „Solidarność” wskazany zgodnie z art. 19 ust. 3 ustawy - Prawo o szkolnictwie wyższym i 

nauce.  

Przewodniczący Rady Uczelni stwierdził, ze posiedzenie zostało zwołanie w trybie wynikającym z 

Regulaminu Rady Uczelni, wszyscy członkowie zostali prawidłowo powiadomieni o terminie 

posiedzenia oraz porządku obrad, w posiedzeniu bierze udział więcej niż połowa statutowej liczby 

członków Rady Uczelni, zatem Rada może prowadzić obrady i podejmować skuteczne decyzje.             

 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady Uczelni.  

4. Sprawy techniczne i organizacyjne 

5. Projekt Strategii Uniwersytetu Warszawskiego – wyrażenie opinii  

6. Spotkanie z Zespołem Rektorskim, Zespołem Kanclerskim oraz Senacką Komisją ds. Finansów 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Uniwersytetu 

Warszawskiego za 2022 rok  
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8. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-

finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2022.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 

2023  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru firmy audytorskiej do badania sprawozdania finansowego 

Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2023 i 2024 

11. Wolne Wnioski  

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę Uczelni jednogłośnie. 

 

Rada Uczelni postanowiła, iż wzorem lat ubiegłych z uwagi na obszerność materiałów objętych 

porządkiem obrad oraz konieczność szczegółowego omówienia dokumentów finansowych, 

posiedzenie Rady Uczelni zostanie podzielone na dwie części. W dniu 15 czerwca 2022 r. w posiedzeniu 

wezmą udział członkowie Rady Uczelni, przedstawiciele służb finansowo – ekonomicznych 

Uniwersytetu oraz biegły rewident, którzy będą odpowiadali na pytania członków Rady oraz 

ewentualnie zostaną poproszeni o przeslanie informacji uzupełniających. Po odbyciu przedmiotowej 

dyskusji w posiedzeniu zostanie ogłoszona przerwa trwająca do dnia 29 czerwca. W tej samej części 

posiedzenia (15 czerwca 2023r.) zostanie omówiony pkt. 5 porządku obrad tj. „Projekt Strategii 

Uniwersytetu Warszawskiego – wyrażenie opinii” który przedstawią JM Rektor prof. Alojzy Nowak oraz 

Pani Prorektor prof. Ewa Krogulec, którzy odpowiedzą na zadawane pytania. W drugiej części 

posiedzenia zaplanowanej na dzień 29 czerwca 2023 r. wezmą udział członkowie Zespołu Rektorskiego 

oraz osoby odpowiedzialne za przygotowanie wniosków objętych porządkiem obrad. Byłaby to 

ostatnia część posiedzenia zakończona głosowaniami.  

 

Rada Uczelni jednogłośnie przyjęła zaproponowany sposób procedowania spraw objętych porządkiem 

obrad.  

 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady Uczelni, które odbyły się w dniu 9 marca  

2023 r. i 11 maja 2023 r.  

 

Protokoły z posiedzenia Rady Uczelni, z które odbyły się w dniu 9 marca 2023 r. i 11 maja 2023 r.  wraz 

z zaproponowanymi poprawkami, został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. Sprawy techniczne i organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Uczelni poinformował, że przebieg posiedzenia jest nagrywany.  
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Członkowie Rady Uczelni postanowili o odbyciu jednego z kolejnych posiedzeń w formie stacjonarnej 

w Warszawie.   

 

Ad 5. Projekt Strategii Uniwersytetu Warszawskiego – wyrażenie opinii 

 

W tej części posiedzenia uczestniczyli członkowie Zespołu Rektorskiego  

prof. Alojzy Z. Nowak (Rektor UW) 

prof. Ewa Krogulec (Prorektor UW ds. rozwoju) 

 

Projekt w przedmiotowej sprawie przedstawiła Prof. Ewa Krogulec, która szczegółowo omówiła zapisy 

strategii oraz proces jest powstawania i konsultacji społecznych, a także zmiany wprowadzone do 

projektu w związku z uwagami wyrażonymi przez członków Rady Uczelni na posiedzeniu w dniu 11 

marca 2023 r.  

 

Członkowie Rady Uczelni w trakcie dyskusji wyrazili zadowolenie z wprowadzonych zmian do projektu 

Strategii, jednakże zgłosili następujące uwagi do projektu Strategii:  

− brak mierzalnych wskaźników wdrażania strategii 

− dokument strategii nie definiuje wszystkich pojęć przez co stają się one niedookreślone 

− brak opisu w jaki sposób Zespół Rektorski przeprowadzi organizację przez zmianę;  

− brak wyjaśnienia będzie wdrażana i weryfikowana  

 

Prof. Ewa Krogulec szczegółowo odniosła się do uwag zgłaszanych przez członków Rady i zwróciła się 

o wyrażenie pozytywnej opinii w przedmiotowej sprawie.  

 

JM Rektor prof. Alojzy Nowak odniósł się zarówno od uwag zgłaszanych przez członków Rady Uczelni 

jak również poparł argumentację Prorektor Ewy Krogulec zaznaczając przy tym, że istnieje nieco 

odmienna wizja Strategii wśród członków Rady Uczelni i członków Senatu, którzy będą przyjmować 

przedmiotowy dokument w oparciu o opinię Rady. Zaproponował zatem, aby powrócić do omawiania 

przedmiotowego punktu porządku obrad w dniu 29 czerwca 2023 r. w tym czasie Zespół Rektorski 

dokona zmian w projekcie Strategii w taki sposób aby był on akceptowany dla obu tych organów 

Uniwersytetu.  

 

Rada Uczelni wyraziła zgodę na taki sposób procedowania.  

 

Ad 7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za 2022 rok.  

Ad 8. Zatwierdzenie sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-finansowego Uniwersytetu 

Warszawskiego za rok 2022. 

Ad 9. Wyrażenie opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2023. 
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Do udziału w posiedzeniu dołączyli dr Artur Chełstowski (Zastępca Kanclerza ds. ekonomicznych), Ewa 

Mikłaszewicz (Kwestor) oraz Pan Tomasz Kalinowski przedstawiciel biegłego rewidenta. W czasie 

omawiania przedmiotowego punktu porządku obrad Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję nad 

przedłożonymi materiałami. Podczas dyskusji Zespół Kanclerski przybliżył Radzie Uczelni przyczyny i cel 

wprowadzonych zmian które nastąpiły w 2022 roku w stosunku do lat ubiegłych. Szczególną uwagę 

zwrócono na zagadnienia dotyczące kosztów związanych z drastyczną zmianą cen energii oraz 

wzrostem inflacji.  

 

Odpowiadając na pytania członków Rady Pani Kwestor szczegółowo omówiła sprawozdanie finansowe   

oraz przedstawiła Radzie Uczelni krótką, pisemną informację nt. zmian które nastąpiły w 2022 roku w 

stosunku do roku 2021 obejmującą m.in.: 

− Przychody Uniwersytetu Warszawskiego, które w 2022 roku wyniosły 1.795.302,1 tys. zł. 

− Udział subwencji i dotacji Ministerstwa Edukacji i Nauki w porównaniu do roku ubiegłego nie 

zmienił się znacząco i stanowił łącznie 61,5% przychodów ogółem.  

− Dotacje MEiN wyniosły łącznie 250.167,5 tys. zł i spadły w porównaniu z rokiem 2021 o kwotę 

50.931,7 tys. zł. Spadek przychodów nastąpił przede wszystkim na skutek ograniczenia 

środków na zakup przez ICM dostępów do baz czasopism naukowych w 2022 roku w ramach 

umowy z MEiN - Wirtualna Biblioteka Nauki.  

− Opłaty za świadczone usługi edukacyjne wzrosły o 524,6 tys. zł porównaniu z 2021 rokiem. 

Wzrost ten wynika głównie ze zwiększenia przychodów z tytułu: studiów podyplomowych o 

2.728,1 tys. zł oraz kursów o 1.308,4 tys. zł. 

− Na pozostałe przychody z działalności podstawowej Uczelni stanowiące 6,7% przychodów 

ogółem, składają się przychody z tytułu: opłat rekrutacyjnych, opłat za powtarzanie zajęć, 

egzaminy, legitymacje i dyplomy, otrzymane składki na pokrycie kosztów zakupu baz danych, 

wpływy z wynajmu pomieszczeń oraz refakturowania kosztów mediów, wydawnictw własnych 

UW, organizacji konferencji i sympozjów,  działalności pomocniczej tj. przychodów Domu 

Pracownika Naukowego, obiektów hotelowych Hera i Sokrates, działalności socjalnej tj. 

ośrodków wczasowych Uniwersytetu, przyzakładowego żłobka, przychody domów studenta 

oraz projektów rozliczonych w działalności dydaktycznej.  

− Przychody finansowe w wysokości 39.120,5 tys. zł to głównie odsetki od środków na 

rachunkach bankowych, obligacji skarbowych, rozliczenie środków z wykupu obligacji IDUB 

oraz dodatnie różnice kursowe. 

− Pozostałe przychody operacyjne w kwocie 59.365,0 tys. zł to głównie równowartość 

amortyzacji środków trwałych finansowanych dotacjami (35.079,5 tys. zł), rozwiązane rezerwy 

(9.920,2 tys. zł) oraz otrzymane kary umowne (7.442,5 tys. zł). 

− W 2022 roku Uczelnia poniosła koszty w wysokości 1.787.565,6 tys. zł. Dynamika wzrostu 

kosztów (7,1%) była nieco wyższa niż dynamika wzrostu przychodów (6,7%).  

− Niezmiennie dominującą pozycję kosztów Uczelni stanowią wynagrodzenia wraz z pochodnymi 

(54,1%). Wyniosły one 969.471,5 tys. zł, w tym osobowy fundusz płac 707.425,9 tys. zł (wzrost 
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o 37.716,4 tys. zł w porównaniu z rokiem ubiegłym), pochodne od wynagrodzeń 150.795,1 tys. 

zł (wzrost o 8.167,0 tys. zł w porównaniu z rokiem ubiegłym. 

 

Następnie informację przedłożył Pan Tomasz Kalinowski przedstawiciel biegłego rewidenta omawiając 

przebieg badania, raport a także uszczegółowił niektóre informację przedstawione przez służby 

ekonomiczne Uczelni. W czasie spotkania Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję nad przygotowanymi 

materiałami. 

 

Następnie Prof. Mirosław Ząbek poprosił członków Rady o zgłaszanie uwag i zadawanie pytań 

związanych z planem rzeczowo-finansowym na rok 2023. 

 

Odpowiadając na pytania członków Rady dr Artur Chełstowski omówił kwestie związane nieznaną w 

dniu posiedzenia wysokością subwencji na rok 2023 oraz zmianą jej realnej zdolności nabywczej, a 

także potencjalnych rycyk mogących wystąpić w 2023 r. Jednocześnie dr Artur Chełstowski zapewnił, 

że do dnia 29 czerwca 2023 r. Rada Uczelni otrzyma wszystkie niezbędne dokumenty umożliwiające 

podjęcie decyzji w przedmiotowej sprawie.  

 

Po omówieniu powyższego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Uczelni ogłosił przerwę w 

obradach do dnia 29 czerwca, godz. 10.00. 

 

29 CZERWCA 2023 

 

Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie po przerwie i powitał wszystkich Uczestników.  

 

Ad 5. Projekt Strategii Uniwersytetu Warszawskiego – wyrażenie opinii 
 
W tej części posiedzenia uczestniczyli członkowie Zespołu Rektorskiego  

prof. Alojzy Z. Nowak (Rektor UW) 

prof. Sambor Grucza (Prorektor UW ds. współpracy i spraw pracowniczych)  

prof. Ewa Krogulec (Prorektor UW ds. rozwoju) 

prof. Zygmunt Lalak (Prorektor UW ds. badań) 

prof. Sławomir Żółtek (Prorektor UW ds. studentów i jakości kształcenia) 

 
Zmieniony Projekt Strategii przedstawiła Prof. Ewa Krogulec, która szczegółowo omówiła zapisy 
strategii a także zmiany wprowadzone do projektu w związku z uwagami wyrażonymi przez członków 
Rady Uczelni na posiedzeniu w dniu 15 czerwca 2023 r.  
 

Po zapoznaniu się z wyjaśnieniami Prof. Mirosław Ząbek poprosił członków Rady o zgłaszanie uwag i 

zadawanie pytań związanych z przedmiotowym punktem porządku obrad.  
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Członkowie Rady Uczelni wyrazili obawy, że nie wszystkie uwagi zostały uwzględnione w treści projektu 

zwłaszcza w zakresie cyfryzacji i infrastruktury.   

 

Prof. Ewa Krogulec odniosła się do wyrażanych obaw wskazując, iż uwagi członków Rady Uczelni zostały 

uwzględnione w stopniu maksymalnym, nie naruszającym oczekiwań Senatu Uczelni tj. organu, który 

będzie finalnie przyjmował dokument.   

 

Pan Aleksander Hebda – członek Rady Uczelni oświadczył, iż uczestniczył w posiedzeniu Senatu podczas 

omawiania projektu Strategii i poparł stanowisko Zespołu Rektorskiego, wskazując, iż dalsze zmiany 

stałyby w sprzeczności z oczekiwaniami Senatu.  

 

Ad 6. Spotkanie z Zespołem Rektorskim, Zespołem Kanclerskim oraz Senacką Komisją ds. Finansów. 

 

W tej części posiedzenia uczestniczyli członkowie Zespołu Rektorskiego  
prof. Alojzy Z. Nowak (Rektor UW) 
prof. Sambor Grucza (Prorektor UW ds. współpracy i spraw pracowniczych)  
prof. Ewa Krogulec (Prorektor UW ds. rozwoju) 
prof. Zygmunt Lalak (Prorektor UW ds. badań) 
prof. Sławomir Żółtek (Prorektor UW ds. studentów i jakości kształcenia) 

oraz prof. Beata Glinka (Przewodnicząca Komisji ds. Finansów/Wydział Zarządzania) 

 

Przewodniczący przywitał zaproszonych gości i zwrócił się do Rektora Alojzego Z. Nowaka z prośba 

o zabranie głosu. 

 

JM Rektor Prof. dr hab. Alojzy Z. Nowak poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Senackiej 

ds. Finansów.  

 

Prof. Beata Glinka Przewodnicząca Komisji Senackiej ds. finansów przedstawiła obecne zasady 

funkcjonowania Komisji. W odniesieniu do sprawozdania finansowego, bilansu oraz planu rzeczowo-

finansowego stwierdziła, że wszyscy obecni podczas posiedzenia członkowie Komisji głosowali za 

przyjęciem tych dokumentów. 

 

Przewodniczący Rady Uczelni poprosił o zgłaszanie pytań i uwag do przedmiotowej informacji.  
 
W toku dyskusji JM Rektor Prof. dr hab. Alojzy Z. Nowak poruszył następujące kwestie:  

• Obecną sytuację makroekonomiczną oraz wpływ inflacji, kursów walut oraz zmian wzrost cen 
energii i węglowodorów na sytuację Uniwersytetu;  

• postępy w realizacji wieloletnich programów inwestycyjnych w tym Planu Wieloletniego;  
• pojawiające się problemy wewnętrzne oraz konieczność pozyskiwania źródeł finansowania dla 

nowych przedsięwzięć (obecnie oddało się pozyskać 100 mln od MEiN oraz 60 mln od KPRM)  
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Rada Uczelni wyraziła uznanie dla starań Zespołu Rektorskiego o pozyskanie nowych środków a 
następnie omówiono zalety i ryzyka pozyskiwania środków wypłacanych w formie obligacji.  
 
Po omówieniu powyższego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Uczelni ogłosił przerwę w 
obradach do dnia 29 czerwca, godz. 14.00 celem odbycia spotkania członków Rady Uczelni z członkami 
Senatu Uniwersytetu Warszawskiego.  
 
Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie po przerwie i powitał wszystkich Uczestników. 

 

Ad 9. Wyrażenie opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2023. 

 

Do udziału w posiedzeniu dołączyli dr Artur Chełstowski (Zastępca Kanclerza ds. ekonomicznych), który 

szczegółowo omówił plan i podział środków w tym:  

− współczynnik kompabilitności  

− paramenty kadrowe  

− parametry badawcze  

− granty 

− współczynnik doktorancki 

− współczynnik umiędzynarodowienia  

 

W czasie spotkania Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję nad przygotowanymi materiałami. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru firmy audytorskiej do badania sprawozdania 

finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2023 i 2024 

 

Do udziału w posiedzeniu dołączyła  Pani Ewa Mikłaszewicz (Kwestor), która przedstawiła pisemną 

informację na temat procedury przetargowej, kryteriów wyboru oferty oraz przebiegu postępowania. 

Następnie  do badania sprawozdania finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za lata 2023-2024 

rekomendowała wybór firmy audytorskiej Ecovis Poland Audit Tax & Accounting Sp z. o.o. 

 

W czasie spotkania Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję nad przygotowanymi materiałami. 

 

Prof. Mirosław Ząbek podziękował zaproszonym gościom i zamknął tę część posiedzenia.  

 

Następnie w gronie wyłącznie członków Rady Uczelni oraz osób odpowiedzianych za organizację 

posiedzenia Przewodniczący zaproponował przejście do głosowania nad poszczególnymi uchwałami. 

 

Ad 7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Uniwersytetu Warszawskiego 

za 2022 rok. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad 8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-finansowego 

Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2022. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2022. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 5. Projekt Strategii Uniwersytetu Warszawskiego – wyrażenie opinii 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru firmy audytorskiej do badania sprawozdania 

finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2023 i 2024 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 11. Wolne wnioski. 

 

Rada Uczelni postanowiła wystąpić do Biura Prawnego o przygotowanie projektu zmian w Regulaminie 

Rady Uczelni regulującego obecność obserwatorów z ramienia związków zawodowych wskazywanych 

zgodnie z art. 19 ust. 3 ustawy - Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Uczelni zamknął posiedzenie.  

 

 

      Przewodniczący 

Rady Uczelni Uniwersytetu Warszawskiego 

 

 

prof. dr hab. n. med. Mirosław Ząbek 


